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Pani Anna Krakowska 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej RM 
Radna Rady Miejskiej w Tarnowie 
 
 
 

W odpowiedzi na Pani wniosek nr KRM.0003.802.2023) z dnia 19 września 2023 r., informuję: 
 
- w sprawie udziału przedstawiciela zarządu Miasta w uroczystościach upamiętniających więźniów 
w siedzibie Gestapo przy ul. Urszulańskiej w Tarnowie: 
 
 Upoważniłem Pana Grzegorz Habla dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa Publicznego Urzędu 
Miasta Tarnowa, by w moim imieniu uczestniczył w uroczystości upamiętniającej 84. Rocznicę 
wybuchu II Wojny Światowej. Wspólnie z przedstawicielami tarnowskiej Straży Miejskiej, jako wyraz 
pamięci i szacunku złożył on kwiaty przed tablicą znajdującą się na budynku kamienicy przy  
ul. Urszulańskiej 18, gdzie w czasie II Wojny Światowej mieściła się siedziba Gestapo. 

- w kwestii postępu prac na ul. Pasterskiej: 

Na ul. Pasterskiej zakończyły się roboty związane z budową kanalizacji deszczowej i częściowo 
związane z budową i przebudową infrastruktury podziemnej. Pod koniec sierpnia rozpoczęły się roboty 
drogowe w zakresie wykonania stabilizacji, podbudowy oraz układania krawężników. Dodatkowo 
informuję, że Zarząd Dróg i Komunikacji w Tarnowie wezwał Wykonawcę robót do intensyfikacji  
i przyśpieszenia tempa prac. W miesiącu wrześniu Wykonawca robót przedstawił szczegółowy 
harmonogram robót. W najbliższych tygodniach Wykonawca planuje kontynuować roboty brukarskie  
i układanie warstw podbudowy oraz prace w zakresie sieci teletechnicznych i energetycznych. Kolejno 
realizowane będą roboty bitumiczne oraz związane z montażem oświetlenia ulicznego. Zgodnie  
z zapisami umowy i harmonogramu planowane zakończenie robót związane z budową ul. Pasterskiej 
określane jest na grudzień 2023 r. 

- w sprawie chodnika przy ul. Pszennej: 

W sprawie ulicy Pszennej informuję, że budowa chodnika w ciągu tej ulicy wiąże się z wycinką 
drzew oraz wykonaniem krawężnika. W związku z powyższym poza chodnikiem konieczne jest również 
wykonanie kanalizacji deszczowej która przejmie wody z pasa drogowego ograniczone powyższym 
krawężnikiem. Dodatkowo z uwagi na fakt, że rosnące drzewa wzdłuż ulicy Pszennej objęte są ochroną 
jako pomnik przyrody – aleja jaworowa (zarządzenie Nr 2/87 Wojewody Tarnowskiego z dnia  
26 lutego1987 r. w sprawie uznania tworów przyrody za pomniki przyrody (Dz. Urz. Woj. Tarn. Nr 3, 
poz. 30), możliwość realizacji tej inwestycji poddano analizie pod względem uwarunkowań 
środowiskowych. Ostatecznie otrzymano opinię negatywną, która podparta jest stanowiskiem,  
że drzewa stanowiące pomnik przyrody zasługują na szczególną ochronę. Po kolejnej interwencji 
mieszkańców w sprawie chodnika Zarząd Dróg i Komunikacji w Tarnowie w dniu 21 czerwca 2023 r. 
zorganizował spotkanie w terenie przedstawicieli ZDiK i mieszkańców na ulicy Pszennej w rejonie 
 
 



 
 

 

 
 
 
 
szkoły. Na spotkaniu przedstawiono zebranym mieszkańcom uwarunkowania techniczne budowy 
chodnika dla pieszych, oraz przekazano, że z uwagi na istniejący drzewostan spełnienie wymogów 
minimalnych szerokości nie będzie możliwe w obecnej lokalizacji istniejącej drogi i lokalizacji 
projektowanego chodnika względem rosnących drzew. Dodatkowo mieszkańcom zwrócono uwagę,  
że ze względu na planowany krawężnik chodnika dochodzi również kwestia związana z koniecznością 
budowy kanalizacji deszczowej, której na dzień dzisiejszy brak jest w istniejącej ulicy. Mieszkańcom 
przedstawiono także informację o konieczności przebudowy istniejącej infrastruktury na warunkach 
gestorów sieci oraz wynikających z tego kosztów. Całość inwestycji będzie wymagała sporządzenia 
dokumentacji projektowej wraz z uzyskaniem niezbędnych decyzji administracyjnych wymaganych  
do rozpoczęcia robót budowlanych. Wobec realnej wspólnej oceny braku możliwości na dzień 
dzisiejszy wdrożenia zadania dotyczącego budowy chodnika wraz z przebudową ulicy Pszennej 
oszacowaną wstępnie na około 1,5 - 2,0 mln zł, zgromadzeni na spotkaniu mieszkańcy mając na celu 
poprawę bezpieczeństwa dzieci i innych osób które poruszają się wzdłuż ulicy zaproponowali 
wykonanie utwardzenia pobocza w wymiarze powyżej 0,75 mb w istniejącym pasie drogowym przy 
jezdni jako działanie bardziej realne, mniej kosztowne i szybsze. W związku z ustaleniami, przekazano 
sprawę ponownie do rozpatrzenia przez Wydział Ochrony Środowiska UMT i wyrażenia opinii  
w kwestii wykonania  powyższego pobocza wzdłuż ulicy tym razem bez wycinki drzew. 

- w kwestii ubytków przed budynkiem Słoneczne Wzgórze: 

Zarząd Dróg i Komunikacji w Tarnowie podjął w drugiej połowie września br. działania mające 
na celu wyeliminowanie nieprawidłowości w nawierzchni ulicy Sanguszków przy budynku Słoneczne 
Wzgórze. 

 
 

wz. PREZYDENTA MIASTA 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

Otrzymują: 
Adresat 
a/a 
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